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MFP vrea sa creeze un sistem de motivare a actionarilor pentru a-si capitaliza

companiile

Ministerul Finantelor Publice vrea sa creeze un sistem de motivare a  actionarilor pentru a-si capitaliza

companiile, masura urmând sa fie  prezentata în urmatoarea sedinta de guvern, a declarat, miercuri, 

ministrul de resort, Florin Cîtu, într-o conferinta de specialitate. 

"Toate masurile pe care le-am luat - si acelea de a lasa bani  companiilor pe termen scurt, de a plati facturile mai

rapid - toate au  avut în minte aceasta parte a doua, de revenire. În acelasi timp, avem  un plan si pe termen lung si,

în planul de relansare, am ascultat o  problema pe care o are România de foarte mult timp si o problema de care  se

loveste sistemul bancar si de care ne-am lovit la 'IMM Invest'.  Bine, este un cuvânt ciudat: bancabilitatea

companiilor din România.  Toata lumea vorbeste, avem 26% din PIB creditare. Pe de o parte exista  acea idee ca

bancile nu vor sa dea credit, pe de alta parte bancile  spun: clientii nu sunt bancabili, adica nu au toti indicatorii

corecti,  au capital negativ. Şi, în acest program de relansare, veti vedea - si o  sa fie în urmatoarea sedinta de

Guvern - un act normativ prin care  cream un sistem de motivare a actionarilor de a-si capitaliza  companiile. Este

un program pe urmatorii cinci ani, prin care venim noi  sa îi stimulam sa îsi capitalizeze companiile. Bineînteles ca

ar fi  trebuit sa fie interesul propriu al acelor actionari sa faca acest  lucru, dar este o problema de sistem si atunci o

preluam noi si cream  acest sistem de motivare/bonificare a actionarilor sa îsi capitalizeze  propriile firme pentru

ca, daca si le capitalizeaza, bineînteles ca pot  avea acces la finantare si se reduce presiunea,  pentru ca aici, trebuie

sa recunosc, ma intereseaza sa reduc presiunea asupra bugetului în  viitor, sa nu mai vina companii care sunt

bancabile, sa nu mai vina sa  se uite catre buget pentru surse de finantare, sa se uite catre sistemul  privat. Asa, va

fi o economie functionala în viitor", a spus Cîtu, la  videoconferinta Profit Financial Forum "Finantam repornirea

economiei".

El a mentionat ca detaliile acestui sistem vor fi prezentate în urmatoarele zile.

"Facem acest efort pe termen scurt de a crea aceasta motivatie,  companiile sa-si creeze acest capital pozitiv - veti

vedea detaliile în  zilele urmatoare si bineînteles ca dupa aceea toata lumea câstiga în  viitor. Aceasta este

problema pe care trebuie sa o rezolvam acum pentru  ca, altfel, vom avea aceeasi discutie peste câtiva ani - exista

resurse  din sistemul financiar bancar, exista garantii de stat, dar pâna la urma  exista si risc. Daca actionarul nu

vrea sa-si faca compania sa arate  bine, e greu ca cineva sa vrea sa îi dea bani, doar asa pe 'ochi  frumosi'", a

sustinut Cîtu.

Ministrul Finantelor a precizat ca motivatia este una "pozitiva", o  "motivatie fiscala", mentionând totodata ca este

un plan pe o perioada  de cinci ani.

"Este o motivatie pozitiva, o motivatie fiscala. Sunt niste conditii  care trebuie sa fie îndeplinite în ceea ce priveste

capitalizarea si  sunt conditii care trebuie îndeplinite de la an la an. Este un plan pe  cinci ani. Este o chestie pe care

o urmarim. (...). Este ceva la ce am  lucrat în ultima perioada si se refera exact la partea asta de  revenire", a

adaugat acesta.

Şeful de la Finante a mai spus ca aceasta criza ofera oportunitatea României sa devina mai competitiva.

"Daca vrem sa avem o economie competitiva, asta este oportunitatea  acestei perioade, e sansa României sa devina

competitiva în Uniunea  Europeana. Digitalizarea o facem acum de nevoie, dar o facem. Toti cei  care se opuneau

digitalizarii aparatului public, din interiorul  aparatului public, au fost readusi la liniste pentru ca societatea si-a 

dat seama ca are nevoie. (...) Aceasta criza ofera oportunitatea pentru  noi imensa, ca societate, sa devenim mai

competitivi. Scopul trebuie sa  fie sa facem acel salt, sa nu mai fim la coada Europei, sa ne batem cu  Bulgaria, sa
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începem sa ne batem cu tari de la mijlocul Europei. Şi acum  avem aceasta sansa. Eu zic ca este o oportunitate

imensa pentru  România'', a aratat el.
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